
P r o t o k ó ł  Nr XXXIV/2009 
 
z odbytej  sesji  Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 28 października 2009r. w sali Urzędu 
Stanu Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1010 do 1245. 
 
Obecnych 14 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej / lista obecności w załączeniu do 
protokółu /.  
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 
2. Sekretarz Miasta      - Pan Roland Fabianek 
3. Skarbnik Miasta      - Pani Agata Olejarz 
4. Radca Prawny      - Pani BoŜena Kindler 
5. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach : 
                                                                                               - Pani Nowak-Tracz Sabina 
        - Pan Józef KałuŜny  
        - Pani Eryka Jonek 
        - Pan Kazimierz Jankon 
        - Pan Karlak Włodzimierz 
        - Pan Miemiec Jan  
        - Pani Wioletta Brunsz 
        - Pan Trembulak Szczepan 
        - Pan Bogusław Dziedzic 
        - Pan Tomala Zygmunt  
        - Pan Gallus Erwin 
        - Pani Gabriela Włoch  
6. Dyrektor MGOK 
7. Dyrektor BOSiP 
 
Porządek  o b r a d : 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr XXXIII/2009 z dnia 29.09.2009r.  
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)   zmiany budŜetu gminy na 2009 rok 
b)   zmiany wieloletniego programu inwestycyjnego 
c)   przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji projektu „Opolska eSzkoła, szkołą ku   
      przyszłości”   
d)   uchwalenia Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzowie Śl. 
e)   nieodpłatnego przejęcia nieruchomości połoŜonej w Budzowie. 
f)    wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych. 
6.   Informacja o stanie Oświaty w Gminie. 
7.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  
      międzysesyjnym. 
8.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
9.   Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje.  
11.  Zakończenie obrad .                       



 
     

Ad1. Otwarcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Mieczysław Naumowicz – witając radnych, zaproszonych gości. Stwierdzając 
jednocześnie, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej, co stanowi 
kworum przy którym moŜe obradować i podejmować uchwały Rada Miejska.   
 
Ad2. Nie zgłoszono pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
 
Ad3. Pan Mieczysław Naumowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ radni 
otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesje oraz projekty uchwał. . Poinformował 
o wprowadzeniu dodatkowych uchwał w sprawie:  
- przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2007/2013; Działanie 5.1 Wsparcie  
Infrastruktury edukacyjnej; Poddziałanie 5.1.2 Wsparcie lokalnej infrastruktury edukacyjnej 
projektu  p.n „Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów Śląski” 
- przystąpienia  sołectwa Zdziechowice do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim 
I wycofanie uchwały w sprawie : nieodpłatnego przejęcia nieruchomości połoŜonej w Budzowie. 
Rada Miejska przyjęła zmiany porządku obrad 14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 radnych, 
na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
Zaproponowano nowy porządek obrad :  

a) zmiany wieloletniego programu inwestycyjnego 
b) przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2007/2013; Działanie 5.1 Wsparcie 
infrastruktury edukacyjnej; Poddziałanie 5.1.2 Wsparcie lokalnej infrastruktury 
edukacyjnej projektu  p.n „Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów 
Śląski” 

c) przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji w latach 2009/2011    projektu  p.n 
„Opolska eSzkoła, szkołą ku przyszłości” 

d)  zmiany budŜetu gminy na 2009 r.  
e) uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Gorzowie Śl. 
f) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych 
g) przystąpienia  sołectwa Zdziechowice do programu Odnowy Wsi w Województwie 

Opolskim      
 

Rada Miejska przyjęła porządek obrad 14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 radnych, na 15 
osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad4. Protokół Nr XXXIII/2009 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 29-09-2009r 
został przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (14 głosami „za” na obecnych 
na sesji 14 radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej) do wglądu w biurze Rady Miejskiej .  
Nie wniesiono do protokółu uwag.  
 
Ad5a. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: zmiany 
wieloletniego programu inwestycyjnego , informując , Ŝe szczegółowo był omawiany na 
komisjach i tak pod Poz. 1 mamy  . „Budowa kanalizacji sanitarnej w gm. Praszka w m. 
Szyszków Wygiełdów, Praszka ul. Pilawy , gmina Gorzów Śl. w miejscowościach 
Jastrzygowice i Gorzów Śl. ul. Oleska ” Zadanie I „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejsc. 
Jastrzygowice i Gorzów Śl. ul. Oleska” za kwotę  6.720.184 zł. 
Poz. 2 Budowa Hali widowiskowo-sportowej w Gorzowie Śl. wraz z zagospodarowaniem 
terenu i budową boiska „ORLIK 2012” za kwotę 5.981.200 zł.  



Poz. 3 Modernizacja parku miejskiego za kwotę 2 107000 zł.  
Poz. 4 Modernizacja budynku Sali wiejskiej w Pawłowicach za kwotę  300.000 zł.  
Poz.5 Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej na obszarach nie skanalizowanych ,w tym 
zakup wozu asenizacyjnego z funkcją WUKO za kwotę 447.000 zł.  
Poz. 6 Termomodernizacja Budynku ujęcia wody w  Gorzowie Śl. wraz z instalacją solarną i 
fotowoltaiczną  za kwotę 2.083.928 zł.  
Poz. 7 Projekt „Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów Śl.za kwotę 
143.000 zł.  
Poz. 8 Projekt „Opolska eSzkoła , szkołą ku przyszłości za kwotę 82.000 zł.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Ochrony Zdrowia, Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska, Przewodniczący Komisji ds. BudŜetu, 
Finansów i Działalności Gospodarczej odczytali pozytywne opinię. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIV/264/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r w 
sprawie: zmiany wieloletniego programu inwestycyjnego została podjęta przez Radę Miejską 13 
głosami „za”, 1 głosie „wstrzymującym” na obecnych na sesji 14 Radnych, na 15 osobowy skład 
Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5b. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: przystąpienia 
Gminy Gorzów Śląski do realizacji w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Opolskiego na lata 2007/2013; Działanie 5.1 Wsparcie infrastruktury 
edukacyjnej; Poddziałanie 5.1.2 Wsparcie lokalnej infrastruktury edukacyjnej projektu  p.n 
„Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów Śląski” informując Radnych , 
Ŝe jest to odzwierciedleniem poz. 7 wieloletniego programu inwestycyjnego. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Ochrony Zdrowia,  Przewodniczący Komisji ds. 
BudŜetu, Finansów i Działalności Gospodarczej odczytali pozytywne opinię. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIV/265/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r 
w sprawie: przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2007/2013; Działanie 5.1Wsparcie 
infrastruktury edukacyjnej; Poddziałanie 5.1.2 Wsparcie lokalnej infrastruktury edukacyjnej 
projektu  p.n „Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów Śląski” została 
podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 Radnych, 
na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5c. Sekretarz Pan Roland Fabianek przedstawił projekt uchwały w sprawie: przystąpienia 
Gminy Gorzów Śląski do realizacji w latach 2009/2011    projektu  p.n „Opolska eSzkoła, szkołą 
ku przyszłości” 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Ochrony Zdrowia,  Przewodniczący Komisji ds. 
BudŜetu, Finansów i Działalności Gospodarczej odczytali pozytywne opinię. 



 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIV/266/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r 
w sprawie: przystąpienia Gminy Gorzów Śląski do realizacji w latach 2009/2011  projektu p.n 
„Opolska eSzkoła, szkołą ku przyszłości” została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie – 
14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5d. Skarbnik Pani Agata Olejarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budŜetu 
gminy na 2009r.  
W uchwale Nr XXIV/190/2008 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 17grudnia 2008 r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na 2009 rok wprowadza się następujące zmiany :  
W § 1- Załącznik  nr 1 - Dochody budŜetu gminy 
1. Zwiększa się dochody gminy o kwotę    30.133,00 zł 
2. Zmniejsza się dochody gminy o kwotę  90.000,00 zł 
W § 2 - Załącznik nr 2 – Wydatki budŜetu gminy     
1. Zwiększa się wydatki budŜetu gminy o kwotę   30.133,00  zł 
2. Zmniejsza się wydatki budŜetu gminy o kwotę 90.000,00 z 
W § 2 - Załącznik nr 6 - Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 
2009-2011 
Dokonuje się następujących zmian :  
Wprowadza się nowe zadania :  
 1).  Projekt  „Opolska eSzkoła szkołą ku przyszłości „ .Planowane wydatki wynoszą : w 2009r.   
- 2.000 zł, w 2010 r. -  40.000 zł , w 2011 r.- 40.000 zł. 
2). Projekt „ Poprawa warunków edukacyjnych w szkołach Gminy Gorzów Śl. „. Planowane 
wydatki wynoszą : w 2009 r. -13.000 zł, w 2010 r. - 125.000 zł, w 2011 r. – 5.000 zł.  
Ulega zmianie finansowanie zadań : 
 1). „Budowa kanalizacji sanitarnej w gminie Praszka w m. Szyszków, Wygiełdów, Praszka ul. 
Pilawy, gmina Gorzów ŚL.  w miejscowościach Jastrzygowice i Gorzów Śl. ul. Oleska. 
Zadanie I Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Jastrzygowice i Gorzów Śl. ul. 
Oleska. Po zmianach finansowanie zadania : w 2009 r. – 1.124.000 zł  , w 2010 r. – 803.075 zł, 
w 2011 r.- 4.793.109 zł. 
2). Budowa hali widowiskowo-sportowej w Gorzowie Śl. wraz z zagospodarowaniem terenu i 
budową boiska Orlik 2012. Po zmianach finansowanie zadania :  w 2009 r. – 663.500 zł, w 
2010 r. – 3.774.800 zł, w 2011 – 1.142.900 zł.  
3). Termomodernizacja  budynku ujęcia wody w Gorzowie Śl. wraz z instalacją solarną i 
fotowoltaiczną. Po zmianach finansowanie zadania  :  w 2009 r. – 36.000 zł,  
w 2010 r. - 6.100 zł, w 2011 – 780.022 zł, w 2012 r. – 1.261.804 zł.  
Dokonać zmian w załączniku do uchwały budŜetowej gminy na 2009 r. Nr 6 a zgodnie ze 
zmianami w niniejszej uchwale. 
Po wprowadzonych zmianach budŜet gminy wynosi : 
1). Dochody                                                                                                  17.856.053,00 zł                                                           
      w tym : 
      - dochody związane z realizacją zadań zleconych z zakresu 
         administracji rządowej                                                                            1.922.666,00 zł 
2). Przychody                                                                                                  2.704.040,00 zł 
3).  Wydatki                                                                                                  19.770.093,00 zł 
 
 



       w tym : 
      - wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu                      1.922.666,00 zł 
        administracji rządowej                                                                          
4). Rozchody                                                                                                      790.000,00 zł 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Ochrony Zdrowia, Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska, Przewodniczący Komisji ds. BudŜetu, 
Finansów i Działalności Gospodarczej odczytali pozytywne opinię. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIV/267/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r w 
sprawie: zmiany budŜetu gminy na 2009r została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 14 
głosami „za”, na obecnych na sesji 14 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 

Ad5e.  Sekretarz Pan Roland Fabianek przedstawił projekt uchwały w sprawie: uchwalenia 
statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Gorzowie Śl. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Ochrony Zdrowia odczytała pozytywną opinię. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

Uchwała Nr XXXIV/268/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r 
w sprawie: uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzowie 
Śl. została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 

Ad5f.  Kierownik  Referatu Pani Małgorzata Mrugała przedstawiła projekt uchwały w sprawie: 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska, Przewodniczący 
Komisji ds. BudŜetu, Finansów i Działalności Gospodarczej odczytali pozytywne opinię. 

Uchwała Nr XXXIV/268/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r 
w sprawie: wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości gminnych  została podjęta przez Radę 
Miejską jednogłośnie - 14 głosami „za”, na obecnych na sesji 14 Radnych, na 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5g.  Sekretarz Pan Roland Fabianek przedstawił projekt uchwały w sprawie: przystąpienia  
sołectwa Zdziechowice do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim      
  
Przewodniczący Komisji ds. BudŜetu, Finansów i Działalności Gospodarczej odczytał 
pozytywną opinię. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 



 
Uchwała Nr XXXIV/270/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 28 października 2009r 
w sprawie: przystąpienia  sołectwa Zdziechowice do programu Odnowy Wsi w Województwie 
Opolskim została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 14 głosami „za”, na obecnych na 
sesji 14 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Uchwała i opina stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad 6.Informację o stanie Oświaty w Gminie przedstawił Dyrektor BOSziP Pan Marian Grajcarek. 
 
Informacja  stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad7. Wiceprzewodniczący Pan Mieczysław Naumowicz odczytał pismo od Wojewody 
Opolskiego w sprawie oświadczeń majątkowych, Burmistrza Pana Artura Tomali i 
Przewodniczącego Rady Pan Roman Neugebauer. 
Pismo /załącznik do protokółu/. 
 
Ad8. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych Zarządzeniach i 
podjętych decyzjach w okresie międzysesyjnym /załącznik do protokółu/. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe Zarząd Dróg złoŜył dwa wnioski na Schetyny. 
Ma być równieŜ złoŜony wniosek na drogę Zdziechowice –Praszka w przyszłym roku. 
Wpisana jest teŜ nakładka drogi Budzów-Gorzów Śl., będziemy tez kopać odcinek rowu w 
Budzowie. Oświadczenia pracowników i dyrektorów jednostek zostały złoŜone w terminie . 
 
Ad12. 
Radny Pan Edward śurawicki zgłosił wniosek na zamontowanie barierki na schodach do 
biblioteki, i sprawę wymiany rynny na tym budynku. 
Dyrektor Domu Kultury Pan Kryspin Nowak poinformował, Ŝe barierka na schodach zostanie 
zamontowana, a co do rynny to budynek jest własnością Zakładu Usług Komunalnych . 
Radna ElŜbieta Lepsza zgłosiła wniosek o zgłoszenie w warunkach zabudowy oświetlenia w 
Dębinie. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe Zarząd dróg nie zajmuje się oświetleniem . To 
jest zadanie gminy. 
   
Ad13. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mieczysław Naumowicz stwierdził, Ŝe 
wyczerpany został porządek obrad, dziękując za udział w obradach, zamykając XXXIV sesję 
Rady Miejskiej. 
 
 
   
Protokółowała         Przewodniczył 
 
M. Zoremba                   Mieczysław Naumowicz 
 
 


